



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

05-08
ຕຸລາ
2022
ບີທີ 11
ສະບັບທີ 881

ປະທານ ສພຊ ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້​ນັບຂອງບັນດາເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ແຫ່ງ ສປປລາວ

(ສພຊ) ວັນທີ 3 ທັນວາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພິມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້​ນັບຂອງບັນດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ທີ່ຈະໄປປະຈຳການຢູ່ຕ່າງປະເທດ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ບັນດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນຜູ້ມີອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ ສປປລາວ ທີ່ຖືກແຕ່ງຕັ້ງຈາກປະທານປະເທດໃຫ້ໄປປະຕິບັດໜ້າທີ່ຢູ່ຕ່າງປະເທດຕາມລັດຖະດໍາລັດຂອງປະທານປະເທດ; ການແຕ່ງຕັ້ງດັ່ງກ່າວສະແດງເຖິງຄວາມໄວ້ວາງໃຈ, ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນໜ້າທີ່ການເມືອງ, ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດ, ບົດບາດ ແລະ ປະສິບການຂອງບັນດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນຜູ້ມີອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ແມ່ນກຽດອັນສູງ



ມອບໜ້າທີ່ອັນສໍາຄັນໃຫ້ບັນດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນຜູ້ມີອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ ສປປລາວ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ ແມ່ນກຽດອັນສູງ ສິ່ງ, ທັງເປັນຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນຂອງປະເທດ ໄປເຜີຍແຜ່ໃຫ້ຕ່າງປະການນໍາເອົາແນວທາງການຕ່າງປະເທດ ເທດຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈເຖິງຄວາມເປັນຂອງລາວ ກໍຄືສະພາບຄວາມເປັນຈິງ ຈິງຂອງປະເທດເຮົາ.

ໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ບັນດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດເອົາໃຈໃສ່ບາງບັນຫາດັ່ງນີ້: ຍືດໝັ້ນແນວທາງການຕ່າງປະເທດ ຂອງພັກ, ລັດຖະທໍາມະນູນ, ບັນດາກົດໝາຍ ແລະ ນະໂຍບາຍຕ່າງໆ ຂອງ ສປປລາວ; ປົກປ້ອງອຳນາດອະທິປະໄຕ, ຄວາມໝັ້ນຄົງ, ກຽດສັກສີ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດຂອງຊາດ ຕະຫລອດຮອດສິດ ແລະ ຜົນປະໂຫຍດອັນຊອບທໍາຂອງຜົນລະເມືອງລາວ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນຂອງ ສປປລາວ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ; ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນມິດຕະພາບທີ່ດີລະຫວ່າງ ສປປລາວ ກັບຕ່າງປະເທດ ທັງທາງດ້ານການເມືອງ, ວັດທະນະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ທາບທາມຄໍາຄິດເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 12 ສະບັບ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 3-7 ຕຸລາ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ກໍາມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມທາບທາມຄໍາຄິດເຫັນໃສ່ຮ່າງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 12 ສະບັບ ທີ່ຈະນໍາເຂົ້າພິຈາລະນາຮັບຮອງໃນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 4 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX, ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ ຈະເລີນ ເຍຍປາວເອີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທັງເປັນປະທານກໍາມາທິການກົດໝາຍ; ເຂົ້າຮ່ວມມີບັນດາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກົງຈັກເສນາທິການ ຂອງ ກວສຊ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 29 ກັນຍາ-1 ຕຸລາ 2022 ທີ່ເມືອງວຽງຄໍາ, ແຂວງວຽງຈັນ ກໍາມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມທົດລອງການນໍາໃຊ້ຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ອໍາໄພ ຈິດມານິນ ຮອງປະທານ

ໜ້າ 3

ສພຊ ໄດ້ຮັບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫລືອອຸປະກອນຮັບໃຊ້ທ້ອງປະຊຸມ



ໜ້າ 2

ທົດລອງນໍາໃຊ້ຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ

(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 29 ກັນຍາ-1 ຕຸລາ 2022 ທີ່ເມືອງວຽງຄໍາ, ແຂວງວຽງຈັນ ກໍາມາທິການກົດໝາຍ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມທົດລອງການນໍາໃຊ້ຄູ່ມືການຕິດຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ອໍາໄພ ຈິດມານິນ ຮອງປະທານ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ຮອງປະທານ ກບຜ ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນ ຢູ່ແຂວງອັດຕະປື

(ສພຊ) ໂດຍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ແຜນການເຄື່ອນໄຫວປະຈໍາປີ; ກໍາມາທິການບັນດາເຜົ່າ (ກບຜ) ໄດ້ເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກໍາ

ຂໍ້ມູນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ຂອງບັນດາຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເປັນຕົ້ນ ວຽກງານສາສະໜາ, ຊົນເຜົ່າ, ການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ແກ້ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ, ການ

ຈັດສັນຜູ້ມາລໍາເນົາ ແລະ ອາຊີບຄົງທີ່, ການສ້າງບ້ານພັດທະນາຕິດພັນກັບວຽກງານ 3 ສ້າງ, ໂຄງການລົງທຶນ ແລະ ການພັດທະນາທີ່ມີຜົນກະທົບຕໍ່

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ກວທສ ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກໍາຂໍ້ມູນ ຢູ່ສະຖາບັນພັດທະນາສີມິແຮງງານ



(ສພຊ) ເພື່ອເປັນການສືບຕໍ່ປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາການສ້າງວິຊາຊີບ, ການພັດທະນາສີມິແຮງງານ ແລະ ການສ້າງວຽກເຮັດງານທໍາຂອງປະຊາຊົນ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາການວ່າງງານ ແລະ ເພື່ອ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 4



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5



ໜ້າ 5

ຊົມເຊີຍອັນຄູແຫ່ງຊາດ ຄົບຮອບ 28 ປີ (7 ຕຸລາ 1994-7 ຕຸລາ 2022) ຢ່າງສຸດໃຈ!

UNCTAD ເຕືອນເສດຖະກິດໂລກກຳລັງຖືກຖອຍ ຈະຂະຫຍາຍຕົວພຽງ 2,5%

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ທະນາກອນ



ອີງຕາມການລາຍງານເມື່ອອາທິດຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ກອງປະຊຸມສະຫະປະຊາຊາດວ່າດ້ວຍການຄ້າແລະການພັດທະນາ (UNCTAD) ໄດ້ເປີດເຜີຍບົດລາຍງານວ່າ ການບັງຄັບໃຊ້ນະໂຍບາຍທາງດ້ານການເງິນຂອງກຸ່ມປະເທດທີ່ພັດທະນາແລ້ວ ມີຄວາມສ່ຽງທີ່ຈະຊຸກຍູ້ໃຫ້ເສດຖະກິດໂລກເຂົ້າສູ່ພາວະຖືກຖອຍ ແລະ ພາວະການຂະຫຍາຍຕົວຊ້າລົງສ້າງຄວາມເສຍຫາຍທີ່ຮ້າຍແຮງຍິ່ງກວ່າວິກິດການເງິນເມື່ອປີ 2008 ແລະ ຜົນກະທົບຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19.

ບົດລາຍງານວ່າດ້ວຍການຄ້າແລະ ການພັດທະນາ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງ UNCTAD ລະບຸວ່າ ການບັບເພີ່ມອັດຕາອອກເບ້ຍທີ່ວ່ອງໄວ ແລະ ການໃຊ້ມາດຕະການທາງດ້ານການເງິນໃນກຸ່ມປະເທດທີ່ພັດທະນາແລ້ວ ບວກກັບວິກິດຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ສະຖາ

ນະການໂລກໃນປັດຈຸບັນ ເຮັດໃຫ້ການຫລຸດລົງຂອງເສດຖະກິດທົ່ວໂລກກາຍເປັນພາວະຂາລົງ ໂດຍບໍ່ມີທ່າອ່ຽງຫລຸດລະດັບລົງຕາມທີ່ຄາດຄະເນໄວ້, ບັນດາທະນາຄານກາງບໍ່ສາມາດບັນລຸເປົ້າໝາຍອັດຕາເງິນເຜີ້ແລະ ການຂະຫຍາຍຕົວທາງດ້ານເສດຖະກິດທີ່ມີຄຸນນະພາບທີ່ດີຂຶ້ນຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງໃນໄລຍະທົດສະວັດຂອງອັດຕາດອກເບ້ຍຕໍ່າເປັນຜົນເສດ.

ການໃຊ້ມາດຕະການທາງດ້ານການເງິນເກີນຄວາມຈຳເປັນອາດຈະນຳມາສູ່ພາວະການຂະຫຍາຍຕົວແລະ ຄວາມບໍ່ໝັ້ນຄົງທາງດ້ານເສດຖະກິດ ຂະນະທີ່ເກີດພາວະຄ່າຈ້າງຫລຸດລົງ ການແປປວນທາງດ້ານການເງິນລວມເຖິງການສະໜັບສະໜູນແລະ ການປະສານງານແບບພະຫຸພາຄີບໍ່ພຽງພໍ.

UNCTAD ໄດ້ຄາດຄະເນວ່າ ເສດຖະກິດໂລກຈະຂະຫຍາຍຕົວພຽງ 2,5% ໃນປີນີ້ ໂດຍການຫລຸດ

ລົງຂອງເສດຖະກິດທີ່ເກີດຂຶ້ນພ້ອມກັນກຳລັງສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ພາກພື້ນໂດຍສະເພາະກຸ່ມປະເທດທີ່ກຳລັງພັດທະນາ ເຊິ່ງຄາດວ່າອັດຕາການຂະຫຍາຍຕົວສະເລ່ຍຈະຫລຸດລົງຕໍ່າກວ່າ 3% ສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການເງິນພາກລັດ ແລະ ເອກະຊົນລວມເຖິງໂອກາດໃນການຈ້າງງານແມ່ນຫຍຸ້ງຍາກຫລາຍຂຶ້ນ.

ເລຂາທິການ UNCTAD ກ່າວວ່າ: ຍັງມີເວລາທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ເສດຖະກິດໂລກບໍ່ຕົກຕໍ່າສູ່ພາວະຖືກຖອຍດ້ວຍເຄື່ອງມືທີ່ຈະຫລຸດອັດຕາເງິນເຜີ້ ແລະ ສະໜັບສະໜູນກຸ່ມທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບທັງໝົດ ອີກຢ່າງໜຶ່ງແນວທາງຂອງມາດຕະການໃນປັດຈຸບັນກຳລັງສົ່ງຜົນເສຍຕໍ່ກຸ່ມທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຫລາຍທີ່ສຸດ ໂດຍສະເພາະກຸ່ມປະເທດກຳລັງພັດທະນາ ແລະ ເພີ່ມຄວາມສ່ຽງນຳພາເສດຖະກິດເຂົ້າສູ່ພາວະຖືກຖອຍທົ່ວໂລກ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: laophattananews



ມາຣິກ ອອກໃບອະນຸຍາດ ການຜະລິດກັນຊາ ຊຸດທຳອິດ

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງ: ນາກ ເມືອງມະໂນ

ລັດຖະບານຂອງປະເທດມາຣິກ ໄດ້ອອກໃບອະນຸຍາດ 10 ສະບັບ ທຳອິດ ສຳລັບການນຳໃຊ້ກັນຊາ ໃນອຸດສາຫະກຳ ແລະ ຢາ ລວມທັງການສົ່ງອອກ ຫລັງຈາກທີ່ກົດໝາຍໄດ້ຜ່ານມະຕິໃນປີກາຍນີ້.

ອີງຕາມການລາຍງານຂ່າວ ໃນວັນທີ 6 ຕຸລານີ້ ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ຊາວກະສິກຳທີ່ລວມຕົວກັນເປັນກຸ່ມສະໜາຍສະບັບໃໝ່ທີ່ລັດຖະສະພາຂອງ

ມາຣິກ ໄດ້ມີມະຕິຮັບຮອງເອົາໃນປີຜ່ານມານີ້ ເຊິ່ງບໍ່ສາມາດນຳໃຊ້ ກັນຊາເພື່ອຄວາມມ່ວນຊື່ນໄດ້. ນອກຈາກນັ້ນ, ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ຍັງແນໃສ່ປັບປຸງລາຍຮັບຂອງຊາວກະສິກຳ ແລະ ຄຸ້ມຄອງເຂົ້າເຈົ້າຈາກຜູ້ຄ້າຢາເສບຕິດ ເຊິ່ງຄວບຄຸມການຄ້າກັນຊາ ແລະ ສົ່ງອອກກັນຊາໄປທະຫົບເອີຣົບຢ່າງຜິດກົດໝາຍ.

ມາຣິກ ມີການປູກກັນຊາທີ່ຜິດກົດໝາຍຢ່າງແຜ່ຫລາຍ ແລະ ກົດໝາຍສະບັບໃໝ່ທີ່ລັດຖະສະພາຂອງ

ມາຣິກ ໄດ້ມີມະຕິຮັບຮອງເອົາໃນປີຜ່ານມານີ້ ເຊິ່ງບໍ່ສາມາດນຳໃຊ້ ກັນຊາເພື່ອຄວາມມ່ວນຊື່ນໄດ້.

ນອກຈາກນັ້ນ, ກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ ຍັງແນໃສ່ປັບປຸງລາຍຮັບຂອງຊາວກະສິກຳ ແລະ ຄຸ້ມຄອງເຂົ້າເຈົ້າຈາກຜູ້ຄ້າຢາເສບຕິດ ເຊິ່ງຄວບຄຸມການຄ້າກັນຊາ ແລະ ສົ່ງອອກກັນຊາໄປທະຫົບເອີຣົບຢ່າງຜິດກົດໝາຍ.

ແຫລ່ງຂ່າວ: REUTERS





ທະນາຄານພິງສະຫວັນ
Phongsavanh BANK



ທະນາຄານພັດທະນາລາວ
LDB Bank



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ລາຍການໂທລະພາບ
“ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ຊ່ອງ ທຸລະ 1
- 2 ອອກອາກາດທຸກວັນອາທິດ
- 3 ຕອນຫຼັງເວລາ 12:30 ໂມງ
- 4 ຕອນແລງເວລາ 20:40 ໂມງ
- 5 ສະຖານີໂທລະພາບແຫ່ງຊາດລາວ



ລາຍການວິທະຍຸ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”

- 1 ກະຈາຍສຽງທຸກວັນເສົາ
- 2 ຕອນເຊົ້າເວລາ 7:30 ໂມງ
- 3 ຕອນແລງເວລາ 18:00 ໂມງ
- 4 ທາງລະບົບຄົ້ນຄວາມຖີ່



FM 103,7 Mhz AM 6130 Khz

ຢາກຮູ້ສະພາບ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວໃນຂົງເຂດນິຕິບັນຍັດ ຕ້ອງອ່ານ ຫນັງສືພິມ, ພິງລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ເບິ່ງລາຍການໂທລະພາບ “ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ”




ຮ່ວມກັນ

ກົມສື່ມວນຊົນ ສະຖານີໂທລະພາບ
ຄະນະເລຂາທິການ ສະພາແຫ່ງຊາດ ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ສະເໜີລາຍການ

“ກິດໝາຍເພື່ອປະຊາຊົນ”

ອອກອາກາດທາງສະຖານີ ໂທລະພາບ
ກອງທັບປະຊາຊົນລາວ (LATV)

ທຸກໆ ວັນອາທິດ ເວລາ 7:30 - 8:00 ໂມງ
ແລະ ທຸກໆ ວັນພຸດ ເວລາ 19:45 - 20:00 ໂມງ

ເລີ່ມອອກອາກາດ ວັນທີ 3 ສິງຫາ 2022 ນີ້ ເປັນຕົ້ນໄປ

ຜູ້ຊີ້ນຳ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ	ຫົວໜ້າບັນນາທິການ	ກອງບັນນາທິການ	ອອກແບບຈັດໜ້າ
ທ່ານ ສິງຄຳ ວົງຜະຈັນ	ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ	ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ທ່ານ ຂັນທະວີ ວົງຜະຈັນ	ທ່ານ ນາງ ກິງໃຈ ແສງອຳພັນ ທ່ານ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ທ່ານ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ